
  1 (32) 
 23 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Jelgava kl 15:00 - 15:30 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) 
Filip Wiljander (M)  
Helene Skantze (M) 
Hans Peters (C) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Karin Teljstedt (KD) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Helena Westerling (S) 
Mikael Carlsson (NL)  
Esa Örmä (SD) 
Sidney Holm (MP) 
Tomas Ottosson (V) 
 

ERSÄTTARE 
Johan Krogh (C) 
Anders Tiger (KD) 
Viktor Ellström (S) 
Christina Ståldal (NL), ej § 269 
Leonid Yurkovskiy (SD) 
Lisskulla Zayane (MP) 
Lisa Rasmussen (V) 
 

 

Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Sidrah Schaider, Emelie Sunnliden, Susanne Nord, Marie 
Ivarsson, Eva Olin, Elisabeth Carle, Frida Plym Forsell, Mats Bohman, 
Therese Alvén, Nina Hammargren, Frank Langenfeld, Henrik Ahl, Anders 
Mebius, Anna Green, Andreas Totschnig, Peter Skogberg, Hans-Otto 
Halvorsen, Christopher Arontaus, Damla Kesen, Astrid Andersson, 
Rebecca Band  
 
Eva Öhbom Ekdahl, kommunfullmäktiges ordförande 
 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar Paragrafer §§ 265 - 277 
Justeringsdatum 23 september 2019, § 274  
Justeringsdatum 25 september 2019, §§ 265-273,  

275-277 
 

 

Underskrifter Sekreterare  

  Rebecca Band 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 

- - - - -  
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, § 274 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 september 2019 
Anslaget sätts upp 24 september 2019 
Anslaget tas ned 16 oktober 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
 
- - - - - 
  



 
3 (32) 

 23 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, §§ 265-273, 275-277 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 september 2019 
Anslaget sätts upp 26 september 2019 
Anslaget tas ned 18 oktober 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
 
- - - - - 
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§ 276 KFKS 2018/888 ...................................................................................... 31 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i BRÅ, brottsförebyggande 
rådet, från Pia Ellström (S) samt val av ny ledamot, tillika 2:e vice ordförande, för 
tiden intill utgången av 2019 ................................................................................................... 31 

§ 277 ................................................................................................................. 32 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 32 
 
- - - - - 
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§ 265 KFKS 2019/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2019-09-23 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKL till konferensdag om 
att förebygga hot, hat, och våld mot 
förtroendevalda, den 21 november 2019 
Sista anmälningsdag 25 september 2019 

 

Rapporter 
 

Revisionsskrivelser och granskning 
gällande IT-säkerhet Nacka vatten och 
avfall AB och Nacka Energi AB 

 

Revisionsskrivelse gällande Nacka 
kommuns hantering av och bemötande i 
ärende rörande fastighet i Lännersta 
KFKS 2019/857 

 

Övrigt 
 

Protokoll från KSSU 2019-09-03, KSAU 
2019-09-10 och KSVU 2019-09-10 

 

Svarsbrev på synpunkt gällande Fisksätra 
daterat den 28 juni 2019, inkl inkommen 
synpunkt 
KFKS 2019/476 

Enheten för fastighetsförvaltning 

Medborgarförslag om införande av 
porrfilter 

 

 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
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Angående revisionsskrivelse rörande kommunens agerande om fastigheten Lännersta 1:662 
”Vi noterar revisionsskrivelsen angående kommunens hantering och bemötande i ärende 
rörande fastigheten i Lännersta 1:662. Det ter sig beklämmande att kommunen trots JO:s 
påpekanden fortsatt agera klandervärt. Vi fick tillgång till handlingarna några timmar innan 
mötet och kommer att verka för att ärendet reds upp och att kommunen fortsättningsvis 
agerar korrekt och naturligtvis håller ett adekvat bemötande.” 
 
Angående brev från civilsamhället om försäljning av Fisksätraskolas lokaler 
”Vi är något förvånade att majoritetens politiker inte valt att svara till civilsamhället. Här 
ger vi socialdemokrater dock vår syn på ärendet. Allianspartierna i Nacka valde att med en 
månads varsel lagt ner Fisksätra förskola och skola. Kommunens rådighet över minskas 
kraftigt genom huvudlösa beslutet att sälja fastigheten. Den minskade rådigheten kan i 
värsta fall visa sig genom höjda hyror för viktiga verksamheter som exempelvis Fisksätra 
Folkets Hus som spelar en viktig roll för tryggheten, framtidstron och möjligheten att 
erbjuda Fisksätrabor en bra tillvaro.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp: 
Angående revisionsskrivelse rörande kommunens agerande om fastigheten Lännersta 1:662 
”Den långa skrivelse från fastighetsägaren som Nacka kommuns revisorer har yttrat sig 
kring och JO har uttalat sig om är bedrövlig läsning. De brister som de pekar på vad gäller t 
ex efterlevnaden av offentlighetsprincipen, kommunikation och syn på medborgaren är 
förskräcklig. Om det som står i fastighetsägarens skrivelse stämmer vilket dokumenterade 
pekar på är fallet. Kommunen är medborgarnas organisation, även om dessa kallas kunder. 
I detta fall lever kommunen varken upp till medborgar- eller kundperspektivet för en 
godkänd nivå. Kommunens ledning borde genast ta tag i de stora brister och utkräva 
ansvar i de fall felaktigheter har begåtts och se till att fastighetsägaren får rättelse. 
Nackalistan vill inte att fler liknande fel och brister ska få förekomma.” 
 
- - - - - 
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§ 266 KFKS 2019/2 

Delegationsbeslut 
 
Inga delegationsbeslut har anmälts till sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 267 KFKS 2019/605 

Principöverenskommelser och andra avtal, Västra Nacka 
strand 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 268 KFKS 2019/463 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet med 
adress Utövägen 6 i Orminge 
Fastigheten Orminge 47:3 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten i 
Orminge 47:3 till 64 500 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021och 
under kommande 10-årsperiod. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Orminge 
47:3. 

 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 

föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 47:3. 
 

3. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enheten för fastighetsförvaltning att erbjuda 
möjlighet till friköp av marken när förutsättningarna för eventuell kommande 
exploatering i området är klarlagda. 

 

Ärende 
Fastigheten Orminge 47:3, Utövägen 6 i Orminge, är upplåten med tomträtt för 
allaktivitetshus som inrymmer allmänna samlingslokaler sedan den 1 januari 2001. 
Omregleringstidpunkten är den 1 januari 2021, vilket innebär att överenskommelse om ny 
avgäld måste träffas senast den 31 december 2019. Tomträttsavgälden för fastigheten 
Orminge 47:3 föreslås höjas från 10 kr per år till 64 500 kr per år under kommande 
tioårsperiod. Tomträttshavaren är informerad om förslag till ny avgäld och anser att förslag 
till ny avgäld är hanterbar. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, 
§138 
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Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 26 juni 2019 
Bilaga 1  Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande Svefa AB  
Bilaga 3 Värdeutlåtande Forum Fastighetsekonomi AB  
Bilaga 4 Gällande tomträttsavtal 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 138 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunfullmäktige fatta följande 
beslut. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Orminge 47:3 till 64 500 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 
och under kommande 10-årsperiod. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Orminge 
47:3. 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 47:3. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Karin Teljstedt (KD) och Mikael Carlsson (NL) bifall till stadsutvecklingsutskottets 
förslag med följande tillägg: 
”Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enheten för fastighetsförvaltning att erbjuda möjlighet 
till friköp av marken när förutsättningarna för eventuell kommande exploatering i området 
är klarlagda.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att beloppet i punkt 1 i stadsutvecklingsutskottets förslag 
ändras enligt följande: 
” Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Orminge 47:3 till 40 000 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 
och under kommande 10-årsperiod.” 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp 
och ingav följande: 
”Det finns två värderingar på vad som är rimligt pris för tomträttsavgälden, den ena 
utgående från kontors och kommersiella lokaler (Svefa), den andra värderingen utgår från 
att värdera priset som samlingslokal, föreningslokal m.m. (Forum fastighetsekonomi). Det 
högre priset är 90 000 kronor och det lägre 40 000 kronor. Beslutet bestämdes enligt utsänt 
förslag till 64 500 kr och ligger mittemellan värderingarna. Vänsterpartiet anser att den lägre 
värderingen bättre speglar Allaktivitetshusets verksamhet och att tomträttsavgälden kunde 
minskas betydligt för att bättre harmoniera med jämförbara verksamheter.” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vi vill understryka vikten av att skapa förutsättningar för att Folkets hus ska kunna 
fortsätta sin verksamhet. Det är en verksamhet som bevisligen har haft viktig och god 
effekt både för ökad livskvalitet med meningsfull fritid för många unga och en viktig del av 
det förebyggande och säkra arbetet för många. Vi är måna om att verksamheten ska kunna 
finnas kvar och utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp: 
”Nackalistan är glada att se att Boo folkets hus nu får möjlighet att friköpa sin fastighet. 
Boo folkets hus är en aktiv aktör i Orminge och bedriver en väl omtyckt verksamhet för 
alla åldrar. Det är kul att de nu kan ges möjlighet att äga den tomt de bedriver 
verksamheten på. Att ha engagerade aktörer som känner långsiktig trygghet i att kunna vara 
kvar och bedriva sin verksamhet med det samhällsengagemang som Boo folkets hus har är 
något som gör Orminge både tryggare och trevligare.” 
 
- - - - - 
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§ 269 KFKS 2018/1095 

Asfalt med lägst miljöpåverkan i vägarbeten i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och att 
kommunen ska utvärdera sina egna försök med så kallad lågtempererad asfalt, samt hålla 
sig uppdaterad gällande utvecklingen av lågtempererad asfalt som underlag för kravställning 
inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att gälla 2023. 
Vid nyanläggning som inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt 
med lägre klimat- och miljöpåverkan eftersträvas. 
 
Motionen kan därmed anses delvis bifallen. 
 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 19 november 2018. Med hänsyn till 
miljö- och klimatpåverkan från asfalt, dess tillverkning samt beläggningsarbete yrkar 
motionärerna på att kommunen vid alla kommande vägarbeten i Nacka ska sträva efter att 
använda den asfalt som har lägst klimatpåverkan. 
 
Natur- och trafiknämnden behandlade motionen 19 februari 2019 och föreslog 
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till kommunens gällande avtal för 
reinvesteringar i asfalt som gäller fram till 2023. Kommunstyrelsen behandlade motionen 
den 1 april 2019 och ansåg motionen vara färdigbehandlad med hänsyn till befintligt avtal 
och att kommunen skulle hålla sig fortsatt uppdaterad kring lågtempererad asfalt och dess 
kvalitet, funktion och kostnad. Motionen behandlades av kommunfullmäktige 27 maj 2019 
och återremitterades då för att komplettera beslutsunderlaget med resultatet av kontakter 
med Trafikverket, VTI, leverantörer och andra aktörer. 
 
När det gäller reinvesteringar, alltså drift och underhåll av vägar, kommer kommunen att 
göra egna tester med beläggning med lågtempererad asfalt. Erfarenheterna från 
kommunens egna kommande försök tillsammans med fortsatt kontinuerlig 
informationsinhämtning kring utvecklingen inom området ska utgöra underlag för 
kravställning inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att 
gälla 2023. Detta gäller krav på material, på tillverkning och utläggning av asfaltmassa. 
 
När det gäller nyläggande av vägar och beläggningsarbete inom ramen för 
stadsbyggnadsprojekt har kontakter med Trafikverket visat att lågtempererad asfalt har 
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motsvarande teknisk kvalitet som konventionell asfalt och inte behöver bli mycket dyrare. 
Därför kan krav kring lågtempererad asfalt övervägas som ett miljökrav vid utförande av 
entreprenader i den föreslagna miljöplanen för projekt som är under framtagande för 
entreprenader inom ramen för stadsbyggnadsprojekt i Nacka stad. Vid nyanläggning som 
inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt med lägre klimat- och 
miljöpåverkan eftersträvas. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadstutvecklingsutskott den 3 september 2019, 
§140 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 19 augusti 2019 
Bilaga 1  Protokollsutdrag från KF den 27 maj 2019 § 170  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från KS den 1 april 2019 § 97 
Bilaga 3  Protokollsutdrag från NTN den 19 februari 2019 § 29  
Bilaga 4 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadstutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 140 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och att 
kommunen ska utvärdera sina egna försök med så kallad lågtempererad asfalt, samt hålla 
sig uppdaterad gällande utvecklingen av lågtempererad asfalt som underlag för kravställning 
inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att gälla 2023.  
Vid nyanläggning som inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt 
med lägre klimat- och miljöpåverkan eftersträvas. Motionen kan därmed anses delvis 
bifallen. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 170 
Kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet för att komplettera 
beslutsunderlaget med resultatet från kontakterna med Trafikverket, VTI, leverantörer och 
andra aktörer, för att sedan kunna ta ställning motionen. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 134 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt samt att 
det vid nyanläggning av asfalt har inte varit möjligt att få tillräckligt bra referenser varför 
några miljökrav inte har kunnat fastställas.  
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Kommunfullmäktige noterar även att kommunen kommer att fortsätta att hålla sig 
uppdaterad gällande utvecklingen av miljövänlig asfalts kvalitet och beständighet samt 
kostnad. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunen har gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och kommer inför kommande 
upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Motionen avslås. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Helena Westerling 
(S), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp: 
”Den nya tjänsteskrivelsen besvarar motionen i sin helhet och möjliggör såväl ett 
informerat beslutsfattande i denna politiska sakfråga, som ansvarsutkrävande av majoritet 
och förvaltning. Det är välkommen skillnad från tidigare beslutsunderlag och 
tjänsteskrivelser till oppositionens motioner, där information vidhålls, och istället för svar 
på sakfrågorna eller analys av förslagen, väcks motfrågor för att argumentera emot 
motionens innehåll. Motioner är minoritetens enda sätt att väcka nya frågor och för att vår 
lokaldemokrati ska fungera behöver de frågorna respekteras och besvaras på frågeställarnas 
villkor med integritet och utan hänsyn till majoritetens kommunikativa ambitioner. Med en 
sådan transparens och integritet kan vi politiker, och i förlängningen, Nackabor ta de bästa 
besluten för vår kommun.” 
 
- - - - - 
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§ 270 KFKS 2019/76 

Ekonomisk långtidsprognos 2020 – 2040 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Sedan år 2015 finns en modell i kommunen för att generera långsiktiga beräkningar av 
Nacka kommuns ekonomi framåt i tiden, med syfte att skapa underlag för långsiktiga 
ekonomiska och finansiella beslut. Modellen uppdateras årligen med ny information och 
aktuella uppgifter för att få ett uppdaterat utgångsläge som presenteras i den ekonomiska 
långtidsprognosen. Långtidsprognosen har nu även förlängts fram till år 2040. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 september 2019, § 117 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 26 augusti 2019 
Bilaga 1 Långtidsprognos 2020 - 2040 
Bilaga 2 Styrparametrar 
Bilaga 3 Alternativa scenario 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 september 2019, § 117 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp: 
”Långtidsprognosen visar tydligt hur viktigt det är att fler aktörer bidrar till de investeringar 
som behöver göras i nya skolor och idrottsanläggningar i Nacka och att mark måste säljas 
för vi ska ha råd med tunnelbanan, överdäckningen av Värmdöleden och den nya 
bussterminalen vid Forum. Det kräver en pragmatisk inställning till samarbete med andra 
aktörer, inte vänsterpartiernas stopp för markförsäljningar och vilja att kommunen ska göra 
det mesta själv. Vänsterpolitiken skulle ta en ände med förskräckelse, långtidsprognosen 
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pekar på risken för stora skattehöjningar eller urgröpningar av välfärden. Vi anser att det är 
viktigt att hålla nere låneskulden så att skattepengarna kan gå till välfärden i stället för att 
betala räntor till bankerna.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Karin Teljstedt (KD) för Kristdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp samt Hans Peters (C) för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp: 
”Vi oroar oss mycket för kommunens långsiktiga ekonomi. Vi anser att den höga och 
forcerade exploateringstakten är direkt oekonomisk. Istället för att växa i takt med 
exploateringarna. Genom att låta områden bli klara och inflyttade innan nästa stora 
byggprojekt påbörjas så skulle vi få en flackare låneskuldsgraf och infrastruktur och 
välfärdsfastigheter skulle lättare kunna anpassas och byggas ut efter den ökade 
befolkningen. Vi anser det vara orimligt att under 10–15 års tid hålla lönetilläggen på eller 
kring 0% det skulle tvinga redan ansträngda verksamheter skära ner ytterligare med stor 
påverkan av innevånarna. Vi är oroade för att viktiga kommunala funktioner kommer få 
det svårt att attrahera och behålla personal och det kommer att leda till stor kompetensflykt 
från Nacka och stora risker för innevånarna.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Sverigedemokraterna anser att byggtakten i Nacka är alltför hög.  

• De gröna områdena kommer att minska dramatiskt i omfång. 
• Trafiken är redan nu på bristningsgränsen vad gäller kapacitet.  
• När konjunkturen vänder ner har ingen råd att köpa eller hyra Nackas dyra, 

nybyggda lägenheter.  
• Vi ser ingen riskanalys av det slag som borde genomföras inför så stora 

investeringar.  
Sverigedemokraterna i Nacka anser att Nacka och dess invånare mår bäst om vi behåller 
kommunens skärgårdskaraktär och minskar på byggtakten rejält!” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp: 
”Långtidsprognosen ger oss i Vänsterpartiet skäl att lyfta problematiken med den 
samhällsutveckling vi har som leder till allt större ekonomiska klyftor. De senaste 
decennierna har skattesystemets omfördelning kraftigt försämrats. Tidigare försökte vi hitta 
gemensamma lösningar på samhällsproblem. Nu lämnas vanligt folk ofta ensamma vid 
arbetslöshet, funktionsnedsättning och sjukdom. Den relativa fattigdomen har fördubblats 
på mindre än tio år. Socialförsäkringarna har urholkats, så att vi använder en mycket 
mindre del av den gemensamma kakan till att ta hand om varandra. Tidigare bar staten en 
del av riskerna i bostadsbyggandet. Nu tvingas privatpersoner ta helt orimliga lån för att få 
en bostad. Hushållens skuldsättning är idag rekordhög. Det har gjort samhället skörare. 
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Vänsterpartiet menar att detta är en ond spiral. Den här utvecklingen genererar fler 
problem än den löser. Ekonomisk jämlikhet är nödvändigt för att vända på utvecklingen. 
Det är inte bara de som har det sämst ställt som förlorar på ekonomisk orättvisa, vi får ett 
sämre fungerande samhälle av det. Vi behöver bygga en välfärd där behoven tillåts styra. Vi 
måste få slut på underfinansieringen, marknadsstyrningen och vinstjakten. På så sätt får vi 
ett samhälle som fungerar för alla.” 
 
- - - - - 
  



 
19 (32) 

 23 september 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 271 KFKS 2019/76 

Kommunstyrelsens mål och budget 2020 – 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen och återkommer i den fortsatta 
budgetprocessen. 

Ärende 
Det här ärendet omfattar kommunstyrelsens förslag till mål och budget för perioden 2020 - 
2022. Förslagen bygger på de ramar som kommunstyrelsen beslutade om den 17 juni 2019 
(KS §217). Stadsledningskontorets förslag innehåller en mindre satsning på 0,15 miljoner 
kronor för att utreda bildandet av ett marknadsbolag för centrala Nacka i samspel med 
fastighetsaktörer. Syftet och målsättningen med dessa aktiviteter är, bland annat, att skapa 
större kommersiellt intresse för kommande markanvisningar, öka allmänhetens intresse för 
bostäder i området samt skapa förutsättningar för en god kontors- och lokalutveckling. 
Kommunfullmäktiges budget föreslås ökas med 10,3 miljoner kronor jämfört med budget 
2019. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 september 2019, § 118 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 28 augusti 2019, 
reviderad den 12 september 2019.  
Bilaga 1 Kommunstyrelsens Mål och budget 2020 – 2022 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 september 2019, § 118 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen den 23 
september 2019 utan eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till följande förslag: 
”Kommunstyrelsen noterar redovisningen och återkommer i den fortsatta 
budgetprocessen.” 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
- - - - -  
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§ 272 KFKS 2019/443 

Principöverenskommelse om framtida tomträttsavtal, 
Skutviken 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 
 

1. Kommunstyrelsen ingår föreslagen principöverenskommelse med Stockholms 
Båtsnickeri AB avseende framtida tomträttsavtal för fastigheten Skogsö 2:45. 

 
2. Kommunstyrelsen ansöker om förlängning av befintligt tillstånd för 

vattenverksamhet alternativt ger in ny ansökan om vattenverksamhet för de arbeten 
som principöverenskommelsen och framtida tomträttsavtal innebär. 

 
3. Kommunstyrelsen uppdrar åt enheten för fastighetsförvaltning att ta fram och 

återkomma med underlag för tomträttsavtal till kommunfullmäktige. 
 

4. Kommunstyrelsen konstaterar att om inte överenskommelse om framtida tomträtt 
nås kommer befintligt arrendeavtal att fortsätta gälla till och med 31 oktober 2036. 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade den 28 augusti 2017 att ge i uppdrag åt trafik- och 
fastighetsdirektören att återkomma med underlag för en ny överenskommelse med 
arrendatorn Stockholms Båtsnickeri AB som arrenderar fastigheten Skogsö 2:45 
(Skutvikens varv). Ett förslag till principöverenskommelse om framtida tomträttsavtal har 
tagits fram som preciserar ansvarsfördelningen mellan parterna. Överenskommelsen 
innebär att det gällande arrendeavtalet ersätts av ett tomträttsavtal efter det att vissa 
uppräknade åtgärder är genomförda. 
 
Kommunstyrelsen föreslås ingå föreslagen principöverenskommelse, ansöka om 
förlängning av befintligt tillstånd för vattenverksamhet alternativt nytt tillstånd för arbeten 
kopplade till överenskommelsen och tomträttsavtalet samt uppdra åt enheten för 
fastighetsförvaltning att återkomma med underlag för tomträttsavtal till 
kommunfullmäktige att besluta om. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, 
§136 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 20 augusti 2019 
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Bilaga 1 Förslag principöverenskommelse 
Bilaga 2 Förslag textbilaga 
Bilaga 3 Förslag kartbilaga 
Bilaga 4 Kulturantikvariskt yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, §136 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen ingår föreslagen principöverenskommelse med Stockholms 
Båtsnickeri AB avseende framtida tomträttsavtal för fastigheten Skogsö 2:45. 
2. Kommunstyrelsen ansöker om förlängning av befintligt tillstånd för vattenverksamhet 
alternativt ger in ny ansökan om vattenverksamhet för de arbeten som 
principöverenskommelsen och framtida tomträttsavtal innebär. 
3. Kommunstyrelsen uppdrar åt enheten för fastighetsförvaltning att ta fram och 
återkomma med underlag för tomträttsavtal till kommunfullmäktige. 
4. Kommunstyrelsen konstaterar att om inte överenskommelse om framtida tomträtt nås 
kommer befintligt arrendeavtal att fortsätta gälla till och med 31 oktober 2036. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
”Inslag av marin verksamhet som båtsnickeri är viktiga inslag i att vara en attraktiv 
skärgårdskommun. Därför är det positivt att detta ärende nått så här långt och att 
verksamheten och kommunen verkar överens. För att detta ska bli den positiva 
utvecklingen som vi vill se behövs att verksamheten faktiskt kan komma igång som 
planerat. Det innebär att kommunen gör allt den kan för att bibehålla 
strandskyddsdispensen intakt. Att den planerade utfyllnaden i vattnet håller en kvalitet så 
att det inte rasar, samt att verksamheten ges en reell chans att bedriva verksamheten med 
det planerade administrativa stödet för kommunalt VA och möjlighet att skydda värdefulla 
båtar genom exempelvis stängsel. Samtidigt vore det bra att den strandpromenad som 
tidigare planerats åter blir aktuellt. Kanske går det att hitta en lösning som både säkerställer 
verksamhetens behov av att skydda värdefull egendom och en strandpromenad för 
allmänheten.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp: 
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”Sverigedemokrater är positiva till detta avtal, då båtsnickeri passar utmärkt in i Nackas 
skärgårdskaraktär.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp: 
”Förhoppningsvis är nu Nacka i mål med ett avtal som alla parter kan leva med. Hela 
denna historia är mycket olycklig vad gäller hanteringen av ett värdefullt företag. Här borde 
Nacka kritiskt granska alla turer och sin egen hantering. Nackalistan bifaller detta förslag till 
överenskommelse och hoppas på en ljusare framtid för Stockholms Båtsnickeri AB.” 
 
- - - - - 
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§ 273 KFKS 2019/714 

Försäljning av kommunal fastighet i Saltsjöbaden 
Inriktningsbeslut för fastigheten Rösunda 8:8 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge i uppdrag åt enheten för fastighetsförvaltning att ta fram 
försäljningsunderlag för den kommunala fastigheten Rösunda 8:8 i Saltsjöbaden och 
återkomma med underlaget till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
 

Ärende 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Rösunda 8:8 med adress Stockholmsvägen 
48 A och 48 B i Saltsjöbaden. I befintlig byggnad inom fastigheten ryms idag dels en vakant 
förskolelokal (tidigare Ringgårdens förskola), dels fem hyresbostäder varav två är vakanta. 
Byggnaden är i godtagbart skick men en stamrenovering är nödvändig inom en 
tioårsperiod. I det fall skolverksamhet återigen skulle bli aktuellt i lokalerna behövs 
sannolikt omfattande och kostsamma anpassningar såväl vad gäller ventilation som 
tillgänglighet. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås kommunstyrelsen besluta att ge i uppdrag åt 
enheten för fastighetsförvaltning att ta fram att ta fram försäljningsunderlag för den 
kommunala fastigheten Rösunda 8:8 och återkomma med underlaget till kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige. Befintliga hyresgäster har informerats om att ärendet för 
närvarande handläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, 
§137  
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 20 augusti 2019 
Bilaga 1 Utdrag ut kartsystem 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, §137  
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen ger i uppdrag åt enheten för fastighetsförvaltning att ta fram 
försäljningsunderlag för den kommunala fastigheten Rösunda 8:8 i Saltsjöbaden och 
återkomma med underlaget till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande, beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp: 
”Den föreslagna försäljningen av fastigheten Rösunda 8:8 ligger inte i linje med 
vänsterpartiets syn på skollokaler och hyreslägenheter. Vi anser att kommunen ska äga och 
hyra ut lägenheter via ett eget bostadsbolag, därav anser vänsterpartiet en försäljning är 
olämplig och onödig. Vidare anser vänsterpartiet att även skolfastigheter är en bra tillgång 
för kommunen för att kunna planera och styra i verksamheten så även en försäljning av 
skolfastigheten är oönskad av Vänsterpartiet.” 
 
- - - - - 
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§ 274 KFKS 2019/738 

Gång- och cykelbana i Ältastråket 
Yttrande över förslag till vägplan för väg 260 till Trafikverket 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Trafikverket enligt bilaga 1 till enheten för 
strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse daterad den 21 augusti 2019.  
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
I aktuell vägplan föreslår Trafikverket en standardhöjning av gång- och cykelbanan längs 
Ältastråket (väg 260). Gång- och cykelbanan planeras breddas från nuvarande 2,5 - 3,0 
meter till 3,0 - 4,3 meter. Åtgärder föreslås för att skapa en ökad säkerhet i mötet mellan 
bussresenärer och cyklister. I föreslagna yttrandet framgår att Nacka kommun välkomnar 
Trafikverkets initiativ då det är till nytta för Nackas medborgare. I yttrandet betonas även 
vikten av att föreslagna lösningar i vägplanen inte omöjliggör åtgärder som rekommenderas 
i den pågående åtgärdsvalsstudien (ÅVS) för väg 260. Nacka kommun ställer sig tveksam 
till föreslagna fartdämpande åtgärder på Ältavägen som riskerar att försämra 
framkomligheten för bussar och övrig fordonstrafik.  
 
Kommunen efterfrågar en tätare dialog med Trafikverket kring trafiksäkerhetshöjande 
åtgärder, inför kommande projekteringsskede, för att skapa bättre förutsättningar inom 
hela vägplanens område. Vidare anges att kommunen bedömer att ytterligare en sträcka bör 
ses över och inkluderas i vägplanen. Det berör den signalreglerade passagen i höjd med 
Hämplingevägen och vidare norrut cirka 200 meter på Ältavägens västra sida. De 
detektorer som installerats innan passagen fungerar inte på ett trafiksäkert tillfredställande 
vis, vilket lett till att cyklister utnyttjar vägbanan för att slippa vänta vid signalen. I övrigt 
noteras att vägplanens åtgärder inkräktar på nio privata fastigheter planlagda som 
kvartersmark. Det rör sig främst om små släntmarkintrång, men som strider mot gällande 
detaljplaner. Trafikverket bör undersöka om intrång kan undvikas helt och hållet.   
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, 
§139 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 21 augusti 2019 
Bilaga 1 Förslag till yttrande daterat 2019-08-21 
Bilaga 2 Vägplanebeskrivning 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 139 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Trafikverket enligt bilaga 1 till enheten för 
strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse daterad den 21 augusti 2019.  
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V), att sista meningen i första stycket i yttrandet ändras till följande:  
”Nacka kommun ställer sig positiv till föreslagna fartdämpande åtgärder på Ältavägen, 
eftersom dessa förbättrar trafiksäkerheten.” 
 
Mikael Carlsson yrkade, med instämmande av Helena Westerling, Tomas Ottosson och 
Sidney Holm (MP), att följande mening läggs till svaret. 
"Vid det ställe som man identifierat ett behov av passage över väg 260 och t.o.m. sett att de 
boende plockat bort kantstenar (sid 34 i anslutning till bostäder Älta, km 1/300). Därför 
bör man i dess direkta närhet anlägga ett övergångställe så att det blir det naturliga valet för 
gående. Att hänvisa personer ut i körbanan på ett oorganiserat sett anser vi är direkt 
trafikfarligt." 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings och Mikael Carlssons yrkanden beslutade 
kommunstyrelsen i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp: 
”Både Tyresö och Älta växer kraftigt och en standardhöjning av cykelbanan längs väg 260 
som kommer att nyttjas av alltfler trafikanter anser vi att kommunen borde prioritera och 
driva på hårdare. Miljöpartiet anser att nuvarande förslag innehåller för många 
konfliktpunkter mellan gångtrafikanter och cyklister vid busshållplatser, inte minst vid Älta 
skola som även i det nya förslaget har en urusel utformning.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp: 
”Vänsterpartiet kan inte ställa sig bakom yttrandet till trafikverket angående gång och 
cykelbana i Ältastråket. Vi anser att skrivningen ’Nacka kommun ställer sig tveksam till 
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föreslagna fartdämpande åtgärder på Ältavägen som riskerar att försämra framkomligheten 
för bussar och övrig fordonstrafik.’ borde utgå och istället formuleras att Nacka kommun 
ställer sig positiv till föreslagna fartdämpande åtgärder på Ältavägen, eftersom dessa 
förbättrar trafiksäkerheten. De fartdämpande åtgärder vi hittat i vägverkets skrivelse är två 
stycken för cyklister som ser ut att öka trafiksäkerheten och därmed är positivt och 
fartdämpande åtgärder för bilar vid påfart till Ältavägen från anslutningsvägar, vid passagen 
av gång och cykelbanan, vi ser det som positiva trafiksäkerhets höjande åtgärder.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
kommunstyrelsegrupp: 
”Genom kommunens mindre bra hantering av planering för förbättring av väg 260 mot 
Älta, som den ansvariga aktören Vägverket/Trafikverket erbjöd Nacka tidigare så är läget 
nu ett annat. Istället för en mer omfattande renovering blir resultatet nu mer av 
punktinsatser och smärre förbättringar. Inga cykelstråk med regional standard planeras för 
ännu vilket är synd på denna av cyklar vältrafikerade väg. Även gångstråk skulle behöva 
förbättringar. Här finns också en läxa att göra vad gäller samarbeten med andra aktörer och 
positiva resultat. Nackalistan instämmer i de förändringar som V föreslog med 
vägupphöjningar vid avfarter mot väg 260 och trafiksäkerhet.” 
 
- - - - - 
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§ 275 KFKS 2019/719 

På väg - mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom 
komvux för elever med svenska som andraspråk 
Yttrande till Utbildningsdepartementet över promemoria U2019/02278/GV 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande gällande den statliga utredningens promemoria 
På väg – mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk. 
 

Ärende 
I promemorian På väg- mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med svenska som 
andraspråk lämnas förslag som ska säkerställa att kommuner erbjuder individanpassad 
utbildning för nyanlända som ska ta del av svenska för invandare (SFI) och annan 
utbildning enligt förordningen (2017:820) om etableringsinsatser för vissa nyanlända 
invandrare och omfattas av så kallad utbildningsplikt. 
 
I promemorian föreslås att en sammanhållen utbildning ska införas för de nyanlända som 
omfattas av förordningen (2017:820) om etableringsinsatser för vissa nyanlända invandrare 
som har kort utbildningsbakgrund. Syftet med utbildningen är att de nyanlända vuxna som 
omfattas av bestämmelserna ska ges en sammanhållen utbildning med tyngdpunkt i det 
svenska språket, för vidareutbildning eller etablering på arbetsmarknaden. Utredningen 
föreslår även bland annat att Arbetsförmedlingen ska lämna uppgifter till kommunerna om 
vilka individer som anvisats till etableringsprogrammet och som enligt Arbetsförmedlingen 
omfattas av den så kallade utbildningsplikten. Utredningen gör också bedömningen att 
Skolverket och Statistiska centralbyrån (SCB) behöver utveckla den nationella statistiken 
när det gäller vuxenutbildningen så att den möjliggör uppföljning och analys av 
utbildningarna. 
 
I det föreslagna remissvaret ställer sig Nacka kommun positiv till utredningens förslag om 
en sammanhållen utbildning för nyanlända inom etableringsprogrammet som omfattas av 
utbildningsplikten. Detta kan bidra till att möjliggöra en snabbare etablering på 
arbetsmarknaden genom att relevant utbildning kan tidigareläggas. 
 
Arbets- och företagsnämnden har behandlat yttrandet vid sitt sammanträdet 28 augusti 
2019 (AFN 2019/78). Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade sedan vid sitt 
sammanträde den 10 september 2019 att överlämna ärendet till kommunstyrelsens utan 
eget ställningstagande.  
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 september 2019, § 119 
Tjänsteskrivelse från arbets- och företagsenheten den 13 augusti 2019, reviderad den 2 
september 2019 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 augusti 2019 §70 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
Bilaga 3 Promemoria, På väg- mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med 
svenska som andraspråk 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 10 september 2019, § 119 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen den 23 
september 2019 utan eget ställningstagande. 
 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 augusti 2019, §70 
1. Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunstyrelsen antar föreslaget 
yttrande gällande den statliga utredningens promemoria På väg- mot stärkt kvalitet 
och likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk. 
2. Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbets- och företagsnämndens förslag.  
 
Esa Pekka Örmä (SD) deltog inte i beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp: 
”Nacka kommun, i samarbete med AF och externa utbildningsanordnare startade under 
2018 en handfull jobbspår (kombinationsutbildningar – SFI/SVA och komvuxkurser) vilka 
inte visade sig fungera särskilt väl. Eleverna som inte kommit längre än SFI/SVA GRUND 
klarade inte av att ta till sig kursinnehållet/litteraturen i den omfattning som var nödvändigt 
för att kunna tillgodogöra sig utbildningen. I dagsläget erbjuds denna målgrupp en mer 
extensiv insats i form av Språk- och arbetsintroduktion: 15 timmar SFI och upp till 25 
timmar arbetslivsorienterad aktivitet utöver denna tid, i form av framförallt: språkpraktik, 
andra språkstimulerande insatser, yrkes- och studievägledning, hjälp med validering, CV-
skrivning, arbetsmarknadskunskap, studiebesök och matchning mot relevanta arbetsgivare. 
Det nya förslaget riktar mer in sig på grundskolekompetens och det är en annan variant än 
det som prövats tidigare. Därför blir det intressant att se om detta kommer att fungera 
bättre, vilket vi hoppas.” 
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Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp: 
”Vi tycker att Sverige ska hjälpa människor i nöd, och det ska göras där nöden är som 
störst. Vi vill stoppa asylmottagandet i Sverige och i stället satsa på riktig flyktinghjälp på 
plats där behoven verkligen finns. Vi vill möjliggöra för fler migranter att återvända till sina 
hemländer. På denna grund står Sverigedemokraterna utanför den kontext som har gett 
upphov till den föreliggande problematiken och de beslut som är tänkta att lösa de 
tillhörande problemen, problem som aldrig hade behövt uppkomma.” 
 
- - - - - 
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§ 276 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
BRÅ, brottsförebyggande rådet, från Pia Ellström (S) 
samt val av ny ledamot, tillika 2:e vice ordförande, för 
tiden intill utgången av 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande.  
 
Som ny ledamot, tillika 2:e vice ordförande, väljs Bertil Damberg. 
 
- - - - - 
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§ 277  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut.  
 

Politikerinitiativ om kultur- och fritidslokaler i Älta, KFKS 2019/886 
Politikerinitiativ den 23 september 2019 av Tomas Ottosson (V) med förslag om 

• att ett omtag görs vad gäller planering för kultur- och fritidslokaler i Älta centrum, 
• att det bygger på de idéer som framförs i medborgarinitiativet som inlämnades till 

miljö- och stadsbyggnadsnämnden daterat 2019-08-15,  
• att kommunstyrelsen, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, kulturnämnden och 

fritidsnämnden var och en för sig men också gemensamt arbetar så att ovanstående 
kan realiseras. 

 

Politikerinitiativ om högre byggnad och 11-spelarplan på Sicklavallen, KFKS 
2019/887 
Politikerinitiativ den 23 september 2019 av Sidney Holm (MP) med förslag om att 
kommunen tar fram ett förslag med högre bostadshus för att bereda plats både för en 11-
spelarplan och 360 bostäder på Sicklavallen. 
 
- - - - - 
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